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Listningstappet i primärvården 
 
Primärvården Skåne har under lång tid tappat listade till privata leverantörer. Mellan januari 
2019 och november 2021 har andelen skåningar som är listade hos den offentliga primärvården 
minskat från 58,9 till 55,5 procent. Det motsvarar ett tapp på 46 941 personer. Hittills under 
mandatperioden har Primärvården Skåne alltså tappat ett helt Landskrona. Det innebär också 
lägre intäkter – ungefär 14 miljoner i månaden enligt 2021 års ackrediteringsvillkor – och 
därmed sämre förutsättningar att upprätthålla en god kvalitet och tillgänglighet för de patienter 
som finns kvar.  
 
Att detta är ett problem verkar de flesta vara överens om. Revisionen gjorde därför nyligen 
också en förstudie om av minskningen av listade inom den offentliga primärvården. Men 
eftersom primärvårdsnämnden inte antagit några verksamhetsmål kopplade till andelen listade, 
och det heller inte framgår av verksamhetsplanen vad en god listningsandel bör vara, så tvingas 
revisorerna konstatera att inga verksamhetsmål riskerar att missas och att de därför inte ser 
något behov av vidare granskning. Med detta cirkelresonemang trollas alltså problemet att allt 
färre skåningar vill vara patienter hos Primärvården Skåne bort.  
 
Socialdemokraterna föreslog redan i februari 2020 att nämnden skulle anta mål för andelen 
listade patienter för att möjliggöra en tydligare styrning mot verkningsfulla åtgärder för att 
vända denna negativa utveckling. Det avslogs dock av den styrande Alliansen.  
 
Jag vill därför fråga Birte Sandberg: 
 

• Tycker du fortfarande att det är ett problem att allt färre skåningar väljer den verksamhet 
som du är politiskt ansvarig för? 

• Är du beredd att ompröva ditt ställningstagande till vårt förslag om att införa 
verksamhetsmål kopplade till andelen listade patienter? 

 

Mattias Olsson (S) 


